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教育事務委員會 
Panel on Education 

 
在 2018年 12月 7日的會議上 

就議程項目"建議向香港考試及評核局提供非經常撥款"通過的議案 
Motion passed under the agenda item  

"Proposed non-recurrent funding support to the Hong Kong Examinations 
and Assessment Authority" at the meeting on 7 December 2018 

 
 
議案措辭 
 

鑑於政府正計劃撥款 3.6 億元予香港考試及評核局支持其
2018     年至 22 年的運作，但長遠而言，在出生率持續偏低的
情況下，考試及評核局未必能長期自負盈虧，本委員會要求

政府當局應積極考慮以經常性撥款的形式，每年按每名學校

考生的文憑試成本開支直接向學校考生提供資助，藉此減輕

學校考生文憑試費用負擔及確保考評局可持續獨立運作。 

 

 

 

(陳志全議員動議) 
 
 
Wording of the Motion 
 

(Translation) 
 

Given that the Government is planning to provide a funding of 360 
million to support the operation of the Hong Kong Examinations and 
Assessment Authority ("HKEAA") from 2018 to 2022, and that  
HKEAA may not be able to operate on a self-financing basis in the long 
run due to the persistent low birth rate, this Panel requests the 
Administration to proactively consider providing annual direct subsidies 
for school candidates in the form of recurrent funding based on the cost 
of HKDSE per school candidate, so as to alleviate the burden of 
HKDSE fees on school candidates and to ensure the sustainable 
operation of HKEAA in an independent manner. 
 
 
(Moved by Hon CHAN Chi-chuen) 

 
 

 
    

 


